

**From:** Minister, MECP (MECP) <[Minister.MECP@ontario.ca](mailto:Minister.MECP@ontario.ca)>

**Sent:** Monday, March 4, 2024 2:32:04 PM

**Subject:** Save the date - Provincial Day of Action on Litter - May 14, 2024 / Réservez la date – Journée provinciale d'action contre les détritux - 14 mai 2024

**CAUTION:** This email originated from outside of the Middlesex County email system. Please use caution when clicking links or opening attachments unless you recognize the sender and know the content is safe.

Good afternoon,

The Ministry of the Environment, Conservation and Parks is excited to invite you to take part in **Ontario's fifth annual Provincial Day of Action on Litter**, taking place on **Tuesday, May 14, 2024!**

Ontario's annual Day of Action on Litter goes beyond picking up litter – it is an opportunity for us to empower citizens, municipalities and businesses across the province to unite under the common cause of creating a greener, cleaner and more sustainable environment for ourselves and future generations.

**Our actions matter:** waste that doesn't get recycled or go to landfills ends up as litter, which can spill into our waterways and break down into micro-plastics in the environment – harming wildlife and damaging entire ecosystems.

Stakeholders have played a big role in organizing and promoting past Day of Action on Litter initiatives, and we are counting on your continued support to make the 2024 Day of Action on Litter an even bigger success.

Here are some ways you can get involved:

- **Organize a litter cleanup event** in your local area and invite the public, volunteers, employees, or members to participate. Whether you're cleaning a neighborhood, shoreline, or street, every action can have a big impact.
- **Engage your community** by using your communications channels to educate others on the impacts of litter and waste and promote public participation in a cleanup on or around Tuesday, May 14.
- **Spread the word** – your voice has power! Post on your social media accounts on May 14, 2024 to officially recognize the day using the hashtag #actONlitter, and follow us (@ONenvironment on [Facebook](#), [Twitter](#), [LinkedIn](#) and [Instagram](#)) for posts to share.

We will provide further resources to support the 2024 Day of Action on Litter closer to the date.

To show our gratitude for your actions and support, Ontarians will also receive a Minister's Certificate of Participation for participating in 2024 Day of Action on Litter cleanups.

On the Day of Action on Litter, May 14, I hope that I can count on your support in getting our communities outside and taking part in litter cleanups on our streets, parks and lakefronts. We want all Ontarians to know that by working together, we **can** make a difference, contributing to a cleaner, safer and healthier province now and for future generations.

If you have any questions, please reach out to [actONlitter@ontario.ca](mailto:actONlitter@ontario.ca).

Thank you for your support.

Andrea Khanjin  
Minister of the Environment, Conservation and Parks

---

Bonjour,

Le ministère de l'Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs vous invite à participer à la **cinquième Journée annuelle d'action contre les débris de l'Ontario** qui aura lieu le **mardi 14 mai 2024!**

La Journée annuelle d'action contre les débris de l'Ontario est plus qu'une journée où l'on ramasse les débris – c'est une occasion de mobiliser la population, les municipalités et les entreprises de toute la province et de les encourager à appuyer une cause commune : créer un environnement plus vert, plus propre et plus durable pour les générations présentes et futures.

**Nos actions ont des conséquences** : Les déchets non recyclés et non enfouis deviennent des débris qui peuvent finir dans les cours d'eau, se décomposer et répandre des microplastiques dans l'environnement – ce qui nuit à la faune et à l'ensemble des écosystèmes.

Par le passé, divers intervenants ont fait la promotion de la Journée d'action contre les débris en organisant des activités et nous comptons à nouveau sur votre appui pour faire de cette journée spéciale une réussite en 2024.

Voici quelques façons de participer. Vous pouvez:

- **organiser un ramassage collectif de débris** dans votre région et inviter le grand public, des bénévoles, des employés ou des membres à participer. Que le nettoyage se fasse dans un quartier donné, sur le rivage ou dans une rue, chaque action compte.
- **mobiliser la collectivité** sur les réseaux sociaux, l'informer de l'effet néfaste des débris et des déchets et promouvoir la participation du public à un ramassage collectif le jour-même – mardi 14 mai – ou autour de cette date.
- **relayer le message** – votre voix compte! Affichez de l'information sur les réseaux sociaux le 14 mai 2024 avec le mot-clic #luttercontrelesdebris pour marquer la journée officiellement et suivez-nous (@ONenvironnement sur [Facebook](#), [Twitter](#), [LinkedIn](#) et [Instagram](#)) pour voir le contenu à partager.

Nous fournirons d'autres ressources pour appuyer la Journée d'action contre les débris de 2024 plus près de la date.

Pour montrer sa gratitude et souligner vos actions et votre appui, le ministère remettra un certificat de participation aux Ontariens et aux Ontariennes qui auront participé à un ramassage collectif durant la Journée d'action contre les débris de 2024.

J'espère que je pourrai compter sur votre appui le 14 mai, pour la Journée d'action contre les débris, et que vous encouragerez votre collectivité à sortir pour participer à un ramassage collectif des débris sur les routes, dans les parcs et sur le littoral. Nous voulons que tous les Ontariens et Ontariennes sachent qu'en collaborant, nous **pouvons** avoir un impact réel et rendre la province plus propre, plus sûre et plus saine pour les générations présentes et futures.

Si vous avez des questions, veuillez nous contacter à [actONlitter@ontario.ca](mailto:actONlitter@ontario.ca).

Je vous remercie à l'avance de votre appui.

Andrea Khanjin  
Ministre de l'Environnement, de la Protection de la nature et des Parcs